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"جايگاه دفاع مقدس
 در زندگی امروز "

توافق بانكی ايران و روسيه 
فرصتی برای رهايی از سوئيفت

سیده فاطمه ذوالقدر 
نماینده مجلس

جمال رازقی
رئیس اتاق بازرگانی شیراز 

سرمقاله

يادداشت

گروه سیاسی:  وزیر امور خارجه ایران در پیامی توئیتری 
سیاست آمریکا در قبال جنگ یمن را نشانه ارجحیت نفت 
نس��بت به خون انس��ان ها برای واش��نگتن دانست. محمد 
ج��واد ظری��ف وزیر امور خارجه ایران بامداد جمعه در پیامی 
توئیتری نوش��ت: خون عرب در مقابل نفت عرب/ الفبای 
سیاست ایالات متحده: چهار سال بمباران کور یمن، 100 

هزار کشته از مردم یمن، 20 میلیون...

گروه سیاس�ی: خطیب موقت نماز جمعه تهران گفت: 
فصل انتخابات می آید و همه وعده می دهند؛ گول شعارها را 
نخورید بلکه خود شخص را بشناسید، اگر امین و درست بود 
رای بدهید. به گزارش تجارت به نقل از ایلنا، حجت الاسلام 
موحدی کرمانی در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران 
با اش��اره به ایام س��وگواری اباعبدالله الحسین)ع( گفت:یاد 

خداوند موجب نورانیت دل است...

درنگ در دفاع از ايران 
هرگز

رئيسی  مچ  مفسدان
 را گرفت

 صفحه 2 صفحه 2

بی��ش از یک س��ال از 
خروج رس��می امریکا 
از توافق هس��ته ای موس��وم ب��ه برجام و 
اعمال تحریم های این کشور علیه ایران 
می گذرد، لکن در عمل س��ایر کشورهای 
متعهد )روسیه، آلمان، فرانسه، انگلستان و 
چین( به دلیل شمول گسترده تحریم های 
امریکا، با عدم پایبندی به تعهدات خود به 

طور غیررسمی...

هش��ت س��ال دف��اع 
مقدس، حدیث ماندگار 
و  دلاوری  پای��داری، 
ف��داکاری ملتی اس��ت ک��ه در راه دفاع از 
مکتب، انقلاب و میهن اسلامی خویش، 
قله های بلند رشادت و شهادت را درنوردید 
و دشمن را در رسیدن به اهداف خود ناکام 
گذاش��ت.آنچه در این راس��تا مهم به نظر 

می رسد، تحقق راه...

ادامه در صفحه7

ادامه در صفحه 4

گزارش ویژه

رئیس کمیسیون تسهیل تجارت اتاق بازرگانی تهران بیان کرد؛

عبور صادرکنندگان
 از خاکریز تحریم

رضوانی فر وعده داد؛

معرفی غارتگران شستا

با وجود غنای جاذبه های توریستی رقم می خورد؛

ایران جامانده از 
کاروان گردشگری 

گروه اصناف: آمار و اعداد موجود در رسانه ها نشان می دهد با وجود جذابیت های 
بسیار بالای موجود در ایران از حیث گردشگری همچنان بسیاری از افراد،گروه ها و 
خانوارهای ایرانی برای سیر و سیاحت، مقصد مورد نظر خود را از...    صفحه 5
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بررسی های »تجارت« نشان می دهد؛

تبیین راهبرد در صادرات؛ یک ضرورت
3

اجرای شهرک های صنعتی مشترک با  همسايگانمعرفی غارتگران شستا

گ�روه سیاس�ی:  مدیرعامل شس�تا به اعم�ال نفوذهای 
همراه با نقش�ه هماهنگ ش�ده برخی افراد اش�اره کرده 
و گفت: در یکی از پرونده های ما؛ مدیر حقوقی شرکت 
را مورد ضرب و شتم قرار دادند. فیلم این حمله موجود 
اس�ت و کاملا واضح اس�ت که چاقو زیر گلوی این مدیر 
گذاشتند و تهدید کردند که چک ها را پس بدهید تا کاری 

با شما نداشته باشیم.
محمد رضوانی فر )مدیرعامل شستا( در گفتگوی خود 
با خبرنگار ایلنا، با بیان این مطلب که صحبت هایی که 
من مطرح می کنم و گزارش ها و پرونده هایی که بیان 
می شود، تاکنون در هیچ  کجا مطرح نشده است و من 
تصمی��م دارم ب��رای اولین بار در ایلنا آنها را مطرح کنم 
زیرا این رسانه جایگاه ویژه ای در فضای اطلاع رسانی 
کشور دارد و با توجه به ماهیت کارگری آن لازم دیدم 
که اولین گزارش خود را در این رس��انه مطرح کنم، به 
شرح برنامه های شستا و بورسی شدن آن پرداخت. او 
همچنین در این گفتگو از پروندهای حقوقی سخن به 
میان آورد که برخی از آنها به تهدید فیزیکی رس��یده 
اس��ت. مش��روح گفتگوی ایلنا با مدیرعامل شستا را در 

ادامه می خوانید.
محمد رضوانی فر با اشاره به همکاری مجموعه تحت 
مدیریت خود با نهادهای نظارتی و بازرس��ی گفت: در 
تمام گزارش هایی که به نهادهای بالادستی و نظارتی 
ارائ��ه کردی��م اعداد و ارق��ام پایه اصلی گزارش های ما 
بوده و س��عی کردیم تمام آنها مس��تند به آ مار و گزارش 
حسابرس��ان و کارشناس��ان باش��د تا هیچ گونه شک و 
ش��بهه ای در آن وجود نداش��ته باشد. وی تصریح کرد: 
م��ن اص��لا به دنبال این نیس��تم که این س��ازمان را با 
دیگ��ر نهاده��ای دولتی یا حاکمیتی مقایس��ه کنم. در 
مقطعی موضوع س��ازمان تامین اجتماعی و شس��تا به 
غای��ت سیاس��ی و قضایی ش��د و در بره��ه ای از زمان 
برخی مدیران تعاملات چندانی با سازمان های نظارتی 
و مجلس نداش��تند این درحالی اس��ت که مجموعه چه 

بخواهد چه نخواهد باید با مجلس در تعامل باشد.
تنوع فعالیت هولدینگ ها �  

مدیرعامل شستا با اشاره به تنوع فعالیت این هلدینگ 
گفت: ما در شستا با حجم تنوع بسیاری روبرو هستیم 
به طوری که یک بخش داروسازی داریم و بخش دیگر 
مجموعه ای مانند رایتل یا پتروش��یمی. نکته دیگر آن 

است که در این خانواده ای که زیر یک چتر قرار گرفته؛ 
پدر خانواده از بچه ها کوچکتر است مثلا سازمان شستا 
20 س��ال اس��ت تاسیس شده در صورتی که ما شرکتی 

داریم که 80 سال قدمت دارد.
وی ادامه داد: امروز شرکت هایی که زیر پک پرچم جمع 
شده  اند، بخشی ایجادی و بخشی رد دیون هستند و گاها 
مشاهده می کنیم که هیچ سنخیتی با یکدیگر ندارند.

رضوانی ف��ر ادام��ه داد: تقریب��ا 45 درصد پرتفوی ما رد 
دیونی اس��ت یعنی ش��رکت هایی که به جای مطالبات 
خود از س��وی دولت دریافت کرده ایم و اکنون تجمیع 
این مجموعه ها چیزی به نام شستا شده است. حتی در 
بخش های ایجادی که خودمان آنها را احداث کردیم، 
قسمت هایی وجود دارد که از سر تکلیف یا در تعاملات 
با نمایندگان مجلس شکل گرفته است با وجود تمام این 

مسائل شستا امروز به فعالیت خود ادامه می دهد.
مدیرعام��ل شس��تا ادام��ه داد: ما در شس��تا مجموعه  
اس��تراتژی خ��ود را در 10 مح��ور تعریف کردیم. اولین 
مح��ور ما که دغدغه همیش��گی شس��تا ب��وده، بحث 
س��اماندهی اس��ت. برخی فکر می کنند که ساماندهی 
یعنی واگذاری درحالی که منظور ما از این موضوع اعم 
از ادغام، انحلال، بورسی کردن، خرید سهام و واگذاری 
اس��ت. ما یک پرتفوی داریم که به بنگاه داری نزدیک 
است و بازده کمی دارد. البته اول باید تعریف و معیار خود 
را از بازدهی مشخص کنیم آنهم در مجموعه ای که یک 

دارایی بین نسلی برای کارگران محسوب می شود.
به دنبال سهامداری هستیم نه بنگاهداری �  

وی ادامه داد: ما می خواهیم بیشتر سهام داری کنیم و 
کمتر بنگاه داری و البته بازدهی بیشتری داشته باشیم. 
برای این منظور یک برنامه اساسی تدوین شده و اکنون 
م��ا در آن ری��ل ق��رار گرفتیم و تا امروز 10 تا 15 درصد 
پیش��رفت داش��ته ایم. امروز ما می دانیم که چه تعداد 
ش��رکت را می توانیم ادغام، انحلال یا بورس��ی کنیم و 
چق��در را می توانی��م واگ��ذار کنیم و با منابع حاصل چه 
کاری باید انجام دهیم که اسم آن بنگاه داری نباشد و 

سهام داری کنیم آنهم با بازدهی بالا.
به گفته وی؛ اکنون 26 شرکت شستا در مراحل ادغام 
قرار دارند. رضوانی فر گفت: این تحرکات باعث می شود 
که انسجام مدیریت بیشتر شود و هزینه ها کاهش پیدا 
کند و در نهایت سودآوری بیشتر شود. در بخش انحلال 
ما یکسری شرکت داریم که دیگر موضوع فعالیت آنها از 

بین رفته حالا به خاطر تکنولوژی یا شرایط بازار.
2۶ ش�رکت در مرحله ادغام و 2۸  � ش�رکت وارد 

بورس می شود
وی با اش��اره به بورس��ی شدن شرکت های تابعه شستا 
گفت: امس��ال 28 ش��رکت به بورس وارد خواهند ش��د 
به طوری که 50 درصد از عرضه اولیه هایی که امسال در 
بورس صورت گرفته؛ متعلق به شستا بوده و در نهایت 

28 شرکت را وارد بورس خواهیم کرد.
رضوانی ف��ر ادام��ه داد: بحث بعدی افزایش کارآیی و 
نظارت بر عملکرد شرکت ها نیز مطرح است. اکنون ما 
برای همه شرکت ها اقدام به صدور کارنامه کرده ایم 
یعنی بر اساس 20 شاخص که بر اساس نظر نخبگان 
و استانداردهای روز دنیا تعیین شده، عملکرد سه ماهه 
شرکت ها را نمره دادیم. امروز ما کارنامه 187 شرکت 
شستا که مربوط به عملکرد سه ماهه آخر آنهاست را 
در اختیار مدیران آنها قرار دادیم تا بر اساس آن؛ نقاط 
قوت و ضعف خود را بشناس��ند. مدیرعامل شس��تا در 
خصوص افزایش سود و میزان بازدهی این مجموعه 
گفت: ممکن است برخی بگویند این مسئله به خاطر 
تغیی��رات نرخ ارز اس��ت ک��ه البته تا حدی این حرف 
درس��ت اس��ت اما صحبت ما این است که با دیگران 
نیز مقایس��ه کنیم؛ اگر در بحث دارو ما رش��د 300 
درصدی داش��تیم، با 30 ش��رکت بورسی نیز مقایسه 
کنند. اگر افزایش نرخ ارز برای ما بوده برای آنها نیز 
اعمال ش��ده اس��ت. وی در خصوص روند اصلاحات 
در مجموع��ه تح��ت امر خود گفت: در این حوزه باید 
کارهای زیادی انجام ش��ود ازجمله اصلاح فروش، 
اص��لاح خرید، اص��لاح فرآیند ترکیب محصولات و 
دیگ��ر موارد. ما بای��د از ظرفیت های قانونی حداکثر 
استفاده را ببریم. سال گذشته با کمک سازمان تامین 
اجتماع��ی م��ا از ظرفی��ت بند و تبصره 5 در خصوص 
تهاتر با بدهی های بانکی به خوبی اس��تفاده کردیم 
که نتیجه اش این شد که امسال هزینه مالی ما بسیار 
کاه��ش پیدا کرده اس��ت. ای��ن اتفاق نتیجه تعامل با 
نمایندگان مجلس است که به ظرفیت آنها نیز قبلا 

اشاره کردم.
بیش از 7۰  � هزار پروژه  نیمه تمام در کشور 

رضوانی فر با اش��اره به پروژه های شس��تا گفت: برنامه 
چهارم ما تمرکز بر روی همین موضوع اس��ت. یکی از 
مسائل بزرگ ما در شستا سر و سامان دادن پروژه هاست. 
ما ابتدا شروع به بررسی کردیم که این پروژه ها در چه 
مرحل��ه ای ق��رار دارند و ب��ا توجه به محدودیت منابع و 
زمان��ی پروژه های��ی ک��ه باید بر روی آن تمرکز کنیم را 

مشخص کردیم.
وی با اشاره به وضعیت نابسامان پروژه های نیمه تمام 
در کش��ور گف��ت: م��ا الان بی��ش از 70 ه��زار پ��روژه  
نیمه تمام در س��طح کش��ور داریم که علاوه بر معطل 
ماندن س��رمایه های کش��ور باعث ایجاد عدم اطمینان 
و ناامی��دی در بی��ن مردم ش��ده اند. بنابراین با توجه به 
تغییرات بزرگی که در نرخ ارز بر اقتصاد کش��ور اتفاق 
افتاده بود، پروژه  نیمه تمام خود را به روزرس��انی کردیم 
و تمرکز را روی پروژه  هایی گذاشتیم که ضرورت آنها 
مشخص شده است و اکنون به صورت هفتگی پیشرفت 

آنها را بررسی می کنیم.

گروه صنعت و معدن: وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
جمع فعالان اقتصادی استان سیستان و بلوچستان 
گف�ت: خ�دا را ش�اکرم که مجدداً توفی�ق حضور در 
استان سیستان و بلوچستان حاصل شد و بازدیدی 
از ط�رح ه�ای مختل�ف صنعتی و همچنین نشس�تی 

فعالان اقتصادی این استان انجام شد.
به گزارش ایلنا از وزارت صمت، رضا رحمانی اظهار 
داشت: انشاءالله تمامی این سفرها و اقدامات انجام 
گرفته موجبات رفع حداکثری مش��کلات و مسائل 

مردم بشود.
وی افزود : من در س��طح اس��تان و در حوزه تولید و 
تجارت تحرک خوبی را مشاهده می کنم و جا دارد 
از مس��ئولان سیس��تان و بلوچستان و همه فعالان 

اقتصادی استان تقدیر کنم
رحمانی ادامه داد: اقدامات انجام شده در خصوص 
تأمین زیر ساخت های های استان اعم از راه آهن، 
راه های مواصلاتی، توسعه بنادر و همچنین توسعه 
صنعتی، معدنی و تجاری، انصافاً نوید بخش اتفاقات 
بس��یاری خوبی برای آینده سیس��تان و بلوچستان 

است.
وی خاطرنشان کرد : به وضوح قابل مشاهده است 
که اس��تان در مس��یر خوبی گام برداش��ته و حاصل 
ای��ن تح��رک عینی و آث��ار آن به زودی برای مردم 

ملموس خواهد شد.
وزیر صمت گفت : علیرغم مشکلاتی که در حوزه 
تنظیم بازار در اواخر س��ال گذش��ته ش��اهد بودیم، 
خوش��بختانه سیس��تان و بلوچستان یکی از استان 
هایی بود که در این خصوص اقدامات موثر و قابل 

قبولی داشتند که جای تقدیر دارد.
رحمانی اضافه کرد : امیدوارم با کمک مس��ئولان 
اس��تان، س��ازمان صنع��ت، معدن و تج��ارت، اتاق 
اصن��اف و س��ایر بخش های موث��ر این روند تداوم 

داشته باشد.
وی بیان کرد: سیستان و بلوچستان در تامین گوشت 
قرمز مورد نیاز کش��ور ظرفیت های خوبی دارد که 
بای��د م��ورد توجه قرار گرفته و فرصت های لازم را 

بیش از پیش توسعه دهیم.
رحمان��ی اع��لام کرد : با توج��ه به اقدامات صورت 
گرفته و پیش بینی های لازم جای امیدواری است 

که قیمت گوشت قرمز کاهش یابد.
وزی��ر صنع��ت، معدن و تجارت تصریح کرد : اینکه 
سیس��تان و بلوچس��تان در جهاتی کم برخوردار و به 
نوعی دارای محرومیت هایی است تردیدی نیست 
ب��ا ای��ن حال ب��دور از هر گونه مس��ئولیت گریزی، 
حداق��ل در چارچوب وظایف وزارت صمت ظرفیت 
ه��ای موج��ود از جمله حوزه معادن مورد توجه ویژه 

قرار گرفته است.

رحمانی افزود : در بخش اکتشافات معدنی که مبنای 
توس��عه معدنی اس��ت طی یکسال گذشته گام های 
بزرگی برداش��ته ش��ده و چندین برابر گذشته در این 

خصوص اقدام شده است.
وی گفت : با توجه به ماموریت ابلاغ شده به سازمان 
ایمیدرو، این س��ازمان در اس��تان فعال تر ش��ده و 
بازس��ازی معادن کوچک از سیس��تان و بلوچستان 

آغاز شده است.
رحمان��ی ادام��ه داد : طبق مطالعات مقدماتی انجام 
گرفته، استان دارای ذخایر بسیار مناسبی در برخی 
محصولات معدنی است و با توجه به مطالعه 400 
پهنه معدنی در س��طح کش��ور، راه اندازی چند طرح 
بزرگ معدنی در کشور و این منطقه در دستور ویژه 

وزارت صنعت، معدن و تجارت قرار دارد.
وی تأکید کرد : بنده شخصا دنبال ایجاد یک موتور 
محرک صنعتی و معدنی در مناطق محروم کش��ور 
هس��تم و در همین راس��تا برای 12 اس��تان محروم 
کش��ور در وزارت صمت دفاتر ویژه ای راه اندازی 
کرده و بر اساس شاخص های توسعه ای این استان 

ها گام بر می داریم.
وزیر صمت اظهار داش��ت : بر اس��اس رتبه بندی 
این شاخص ها، 12 استان مدنظر در اولویت کاری 
قرار گرفته اند که اس��تان سیس��تان و بلوچستان را 
م��ی توانیم اولین اس��تان مورد توج��ه از این منظر 

قلمداد کنیم
رحمان��ی تصری��ح کرد : با توجه به اهمیت توس��عه 
مع��ادن در اس��تان ه��ای مح��روم، علیرغم همه 
محدودیت های بودجه ای اولویت را بخش معدن 

و اکتشافات معدنی قرار دادیم.
وی خاطرنش��ان کرد : در حوزه توس��عه صنعتی نیز 
همین رویکرد در دستور کار است، در گذشته برخی 
تولیدات این استان با چالش های جدی مواجه شده 

بودند که شخصا نگران این بخش بودم.
رحمان��ی ادام��ه داد : در ای��ن خصوص و با توجه به 
اهمیت راه اندازی مجدد برخی صنایع استان از جمله 
صنایع ریس��ندگی سیستان و بلوچستان دستورات 
موکدی برای حل مش��کلات صادر ش��ده و بنده به 
دق��ت م��وارد را رص��د و تا حص��ول نتیجه پیگیری 

کرده و می کنم.
وی گفت : وزارت صنعت، معدن و تجارت راه اندازی 
زنجیره تولید نساجی از تولید پنبه تا محصول نهایی 

پوشاک مد نظر قرار داده است.
وزی��ر صم��ت اف��زود: برای راه ان��دازی طرح تولید 
لاس��تیک در اس��تان ب��ه وی��ژه تولی��د لاس��تیک 
خودروهای س��نگین که تا مدتی تبدیل به دغدغه 
کشور شده بود، با تمام سختی های موجود در مسیر 
تامین ماش��ین آلات تولید که طرح را از س��ال 93 

تاکن��ون متوق��ف کرده بود؛ اقدامات مقتضی انجام 
گرفت و خوش��بختانه این طرح وارد فاز تولید ش��ده 

است.
رحمانی اضافه کرد : با لطف خداوند از شرایط تحریم 
ها، فرصت های جدیدی برای کشور ایجاد کردیم 
که در همین بخش تولید لاستیک با افتتاح 5 طرح 
بزرگ که یکی از این طرح ها ش��رکت لاس��تیک 
سازی هامون در سیستان و بلوچستان است بزودی 

به خودکفایی خواهیم رسید.
وی گفت : تفاوت جدی در تامین منابع مالی طرح 
های صنعتی و پروژه های دولتی وجود دارد که در 
این خصوص باید این مهم مورد توجه قرار گیرد که 
طرح های صنعتی از جمله لاس��تیک زابل با پیش 
بینی اولیه سرمایه گذاری بالغ 2 هزار و 200 میلیارد 
تومان نیازمند تامین از محل فاینانس، منابع بانکی 
و یا از محل صندوق توسعه می باشد و هیچ ارتباطی 

با بودجه های تخصیصی دولت ندارد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد : ما امروز 
به درستی و با دقت طرح های توسعه صنعتی، توسعه 
معدنی استان و همچنین طرح توسعه چابهار را آغاز 
کردیم و در تفاهمی که با کش��ور پاکس��تان داشتیم 
به دنبال فعال س��ازی کریدور مرزی و تجارت فی 

مابین هستیم.
رحمانی اعلام کرد : اجرای طرح های بزرگ فولاد 
و مس در چابهار نه تنها برای اس��تان، بلکه صنعت 

کشور را تحت تاثیر قرار خواهد داد.
وی افزود : اجرای طرح مس چابهار نیازمند اجرای 
راه آه��ن ب��ود که با موافق��ت مقام معظم رهبری و 
مصوب��ه هی��ات دولت، موضوع در دس��تور کار قرار 
گرفته و با توجه به س��رمایه گذاری اولیه بالغ بر 4 
هزار میلیارد تومانی در این واحد صنعتی می تواند به 
تحول صنعتی استان کمک شایان توجهی نماید.

رحمانی ادامه داد : با توجه به وجود 14 کشتارگاه و 
35 واحد بسته بندی، ظرفیت تامین گوشت کشور 

در این استان مهیاست که باید فعال شود.
وی خاطرنش��ان ک��رد : طی این مدت مس��ئولان 
ارشد وزارت صمت مکرراً در سطح استان سیستان 
و بلوچس��تان حض��ور یافت��ه و از نزدیک مس��ائل و 

مشکلات را رصد و به دنبال رفع موانع هستند.

وزير صمت اعلام كرد؛رضوانی فر وعده داد؛

نتانیاهو
بازنده  منفور 

ترامپ: روابط ما با اسرائیل است نه با نتانیاهو

جبهه آزادی فلسطین: همه احزاب صهیونیستی مثل هم هستند

۸

حزب لیکود در انتخابات پارلمانی رژیم صهیونستی شکست خورد؛


